

## LCol Michael van Marum, CD

LCol Michael van Marum enrolled in the Canadian Armed Forces in 1993 as a Direct Entry Officer. Right after U of Alberta Mechanical Engineering, he was off to CFB Chilliwack for Basic and Military Engineering training.



Mike (only his lovely wife Michelle calls him Michael) was posted to Cold Lake in 1996, where he filled all 4 Wing Construction Engineering Squadron positions, from Contracts O, 41 AEF Comd to Requirements O. Promoted to Captain in 1999, he spent the majority of that year on pre-deployment training with 1 CER and deploying with them to Kosovo on OP KINETIC Roto 0.

Posted to CFSME in 2002, he was course officer for A Flt (RM, ED, EGS) occupations, followed by the CE Superintendent and Airfield Engineering Officers. In 2005, he was posted to 1 Cdn Air Div HQ/A1 AF Trg to manage the CE Qualification Standards and Basic Training Lists. Promoted to Major in 2008, he filled the A3 Force Protection Engineer and A4 CE Infrastructure 2 positions. During this time he also deployed to Khandahar Airfield twice, both tours serving as the NATO Base Engineer.

In 2012, he was fortunate to simply hop across the airfield and join the 17 Wing CE Sqn team as their OC, as well as being awarded the NATO Meritorious Service Medal.

Promoted to LCol in 2013, he was posted to CFB Borden as the CO Technical Services Branch. While delving into all things supply, land maintenance, transportation and signals, he also transferred Base CE to the newly formed CF Real Property Operations Group. In 2016, Mike's surname paved the way for a move to the NATO Joint Force Command Brunssum headquarters in The Netherlands. While there, Mike had the privilege to take part in three Knokke-Heist marches amongst many other unforgettable commemorative events.

In 2019, the van Marum family bid a fond, ancestral farewell to The Netherlands and moved to Ottawa where Mike assumed the position of Deputy Commander, CF Real Property Operations Group.

Mike retires from the Canadian Armed Forces after 28 years of service, thankful to have had the opportunity to work with and learn from so many Military Engineers over the years, particularly those 14(!) years in Cold Lake and Winnipeg. He is grateful that after retirement he is able to continue working for the CME family, this time as a DND employee. Later this summer, Mike, Michelle and son Garrett will be moving to the “retirement” home on Mississippi Lake, where plenty of water sports and home improvement projects await.



## LCol Michael van Marum, CD

LCol Michael van Marum a joint les Forces Armées Canadiennes en 1993, commençant son entraînement à la BFC Chilliwack dès la complétion de son Bacc en génie mécanique à l'Université d'Alberta.

Mike (seulement sa femme l'appelle Michael) fût muté à Cold Lake en 1996 où il occupa plusieurs positions à l'escadron du Génie Construction de la 4<sup>e</sup> Escadre tel qu'Officier des contrats et l'Officier des besoins. Promu au grade de capitaine en 1999, il passa la majorité de l'année à compléter son entraînement pré-déploiement avec 1 CER pour ensuite se déployer avec eux au Kosovo sur la Roto 0 d'OP KINETIC.



Muté à l'ÉGMFC en 2002, il fût officier de cours pour l'escadron A (RM, ED, EGS), des cours pour les surintendant et les officier du génie construction. En 2005, il fût muté au QG de la 1<sup>re</sup> Division aérienne du Canada pour gérer les normes d'entraînement des métiers de constructions. Promu major en 2008, il occupa la position ingénieur de la protection de la force A3 et infrastructure à A4 CE. Pendant cette période, il déploya à 2 reprises à Kandahar, Afghanistan comme l'officier du génie de construction de la base pour l'OTAN.

En 2012, il n'eut qu'à traverser la piste d'atterrissage pour se joindre à l'escadron de génie construction de la 17<sup>e</sup> Escadre en tant que commandant d'escadron. Il reçut la médaille du service méritoire de l'OTAN.

Promu LCol en 2012, il fût muté à la BFC Borden comme commandant de la branche du soutien technique. Alors qu'il était impliqué avec plusieurs aspects de la logistique tels que l'approvisionnement, le transport et les communications, il facilita le transfert du génie construction de la garnison au Groupe des Opérations Immobilières. En 2016, Mike s'est joint au QG du commandement allié de forces interarmées de Brunsum aux Pays-Bas. Il eut le privilège lors de son passage de participer à 3 marches Knokke-Heist ainsi qu'à d'autres événements inoubliables.

En 2019, la famille van Marum dit leurs adieux aux Pays-Bas et ils déménagèrent à Ottawa où Mike fût nommé Commandant Adjoint du Groupe des Opérations Immobilières des Forces Canadiennes.

Mike prend sa retraite des Forces Armées Canadiennes après 28 ans de service, reconnaissant d'avoir eu l'opportunité de travailler et d'apprendre de plusieurs ingénieurs militaires, particulièrement lors de ses 14 ans à Cold Lake et à Winnipeg. Il est heureux de pouvoir demeurer dans la grande famille du génie militaire, cette fois, en tant qu'employé civil. Plus tard cet été, Mike, Michelle et leur fils Garrett se déplaceront pour emménager dans leur résidence au lac Mississippi, où ils pourront pratiquer plusieurs sports aquatiques et faire quelques projets de rénovation.



